
Protokół z posiedzenia Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej Rady Miejskiej                      
w Więcborku z dnia  22 kwietnia 2014r.  

Spotkanie odbyło się w salce narad Urzędu Miejskiego w Więcborku. 
 
Posiedzenie trwało od godz. 10:00 do godz.  11:20 
 
Obecność według załączonej listy obecności. 
 
Spoza Komisji w spotkaniu uczestniczyli: 
1. Burmistrz Więcborka – Paweł Toczko 
2. Przewodniczący Rady Miejskiej - Józef Kujawiak 
3. Dyrektor MGOPS – Tomasz Siekierka 
4. Prezes NZOZ PROVITA - Tomasz Mesjasz 
5. Redaktor Wiadomości Krajeńskich – Robert Środecki 
 
Przewodniczący Komisji Jan Antczak  powitał Radnych i zaproszonych gości oraz 
przedstawił porządek obrad, który obejmował: 
 

1. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania i 
odwoływania Członków Zespołu Interdyscyplinarnego w Więcborku oraz 
szczegółowe warunki jego funkcjonowania. 

2. Spotkanie z Prezesem Spółki „PROVITA” celem zapoznania się z funkcjonowaniem 
opieki zdrowotnej na terenie Gminy Więcbork i planami Spółki dotyczącymi 
modernizacji obiektu w Więcborku. 

3. Ustosunkowanie się Prezesa Spółki „ PROVITA” do pisma Rady Sołeckiej Sołectwa 
Sypniewo w sprawie przywrócenia dyżurów lekarza w godzinach popołudniowych, 
zatrudnienia nowego lekarza rodzinnego oraz kwestii standaryzacji budynku Ośrodka 
Zdrowia w Sypniewie. 

4. Sprawy różne. 
 
Porządek obrad został przyjęty jednomyślnie. 
 
Ad 1. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania i 
odwoływania Członków Zespołu Interdyscyplinarnego w Więcborku oraz szczegółowe 
warunki jego funkcjonowania. 
 
Przewodniczący Zebrania oddał głos Dyrektorowi  MGOPS Tomaszowi Siekierce, który 
przedstawił w/w projekt uchwały. Dyrektor wyjaśnił, że Ustawa z dnia 10 czerwca 2010 r. o 
zmianie ustawy o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie oraz niektórych innych  zobowiązuje 
Gminę do podejmowania działań na rzecz przeciwdziałania przemocy w rodzinie, w 
szczególności w ramach pracy w zespole interdyscyplinarnym. 
W myśl ustawy Rada Gminy określa, w drodze uchwały tryb i sposób powoływania i 
odwoływania członków zespołu interdyscyplinarnego oraz szczegółowe warunki jego 
funkcjonowania natomiast Cele, zadania i tryb działania Zespołu określone będą w 
Regulaminie, który zostanie wprowadzony Zarządzeniem Burmistrza Więcborka. 
Konieczność podjęcia nowej uchwały wynika z 2 rzeczy: 

1. Zmiana nazwy zespołu już nie będzie to Gminny Zespół Interdyscyplinarny, a Zespół 
Interdyscyplinarny. 



2. Regulamin dotyczący działania zespołu nie będzie zawarty w uchwale tylko zostanie 
wprowadzony Zarządzeniem Burmistrza. 

W skład zespołu wchodzą przedstawiciele: 
• Pomocy społecznej  
• Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
• Policji 
• Oświaty 
• Ochrony Zdrowia 
• Organizacji Pozarządowych 
• Kuratorów sądowych 
• Inne podmioty 

 
Zespół spotyka się  raz na 3 miesiące, chyba, że są jakieś wyjątkowe sytuacje, a pracą 
codzienną zajmują się grupy robocze.  Członków Zespołu powołuje i odwołuje Burmistrz. 
Kadencja zespołu trwa 5 lat.  
 
Przewodniczący Zebrania zapytał czy zmieniły się tylko te dwie kwestie przedstawione przez 
dyrektora. 
 
Tomasz Siekierka odpowiedział, że tak naprawdę do funkcjonowania zespołu uchwała nic nie 
wnosi, jest to tylko doprecyzowanie wymagań ustawowych. 
 
W tym momencie do obrad dołączył Radny Marian Kielich. 
 
Przewodniczący zapytał czy są jakieś pytania.  
 
Radny Kielich poprosił Przewodniczącego Zebrania o krótkie streszczenie przedmiotowej 
uchwały, który przychylił się do prośby. 
 
Przystąpiono do głosowania nad zaopiniowaniem projektu uchwały. 
 
Uchwała została jednogłośnie zaopiniowana pozytywnie. 
 
 
Ad 2. Spotkanie z Prezesem Spółki „PROVITA” celem zapoznania się z 
funkcjonowaniem opieki zdrowotnej na terenie Gminy Więcbork i planami Spółki 
dotyczącymi modernizacji obiektu w Więcborku. 
 
Prezes Spółki Tomasz Mesjasz poinformował, że w funkcjonowaniu Spółki PROVITA nic się 
nie zmieniło od momentu wykupu budynku, jest ta sama kadra lekarska, spółka świadczy ten 
sam zakres usług medycznych tj. podstawowa opieka zdrowotna realizowana w Więcborku, 
Sypniewie i Pęperzynie. Funkcjonuje także poradnia ginekologiczna, hospicjum domowe, 
pielęgniarska opieka długoterminowa, oraz porady stomatologiczne.   
Spółka złożyła ofertę w konkursie ofert na opiekę długoterminową i hospicyjną oraz porady 
stomatologiczne, które obecnie są objęte kontraktem do czerwca 2014r. Opieka 
długoterminowa ma pozostać na tym samym poziomie, natomiast spółka stara się by NFZ 
zakontraktował większą ilość pacjentów z hospicjum domowego. W uzgodnieniu ze 
stomatologiem spółka  stara się także o zwiększenie kontraktu na stomatologię, a co za tym 
idzie planuje zakup nowego unitu stomatologicznego  oraz endometru do leczenia 
kanałowego.  



Obecnie PROVITA prowadzi równolegle dokumentację pacjenta w formie papierowej 
i elektronicznej(program DOKTOR ERYK.), ale są plany rezygnacji z wersji papierowej. 

W wiejskich ośrodkach zdrowia lekarze jeszcze nie pracują na komputerach, ale 
pielęgniarki wprowadzają już wszystkie dane do programu. W Pęperzynie był spory problem 
z internetem, ale są podejmowane działania mające na celu zniwelowanie tego 
uniedogodnienia..  
 
Burmistrz zapyta z czym pacjent uda się do apteki po leki w przypadku stosowania 
dokumentacji elektronicznej? 
  
Dyrektor wyjaśnił, że nawet recepta ma być w formie elektronicznej, ale jak to będzie 
wyglądało w praktyce nie wiadomo.  
Spółka stała się właścicielem budynku i ponosi za niego odpowiedzialność, dlatego 
przymierza się do pewnych inwestycji. Obecnie Przychodnia korzysta z ciepła ze szpitala a w 
niedalekiej przyszłości chce zakupić pompy ciepła, na razie do grzania wody, której sporo 
zużywa się podczas hydroterapii, a w przyszłości i budynku. Niestety w związku z faktem, że 
spółka nie może ubiegać się o środki zewnętrzne musi sami pokryć koszty realizacji zadania. 
W Województwie Kujawsko – Pomorskim podmioty prywatne nie mogą ubiegać się o środki 
zewnętrzne. 
 
Przewodniczący zebrania otworzył dyskusję. 
 
Radna Beata Lida zapytała o innych specjalistów, czy w przychodni świadczy usługi 
pulmonolog, czy nie myśleli o rozszerzeniu specjalistyki ?  
 
Tomasz Mesjasz odpowiedział, że w PROVICIE nie, ale z informacji, jakie posiada w 
przychodni na Gdańskiej jest. Jeśli chodzi o specjalistów to wiadomo, że potrzeby są duże, 
jednak nowemu podmiotowi ciężko się przebić uzyskać kontrakt. Oczywiście byłoby lepiej 
gdyby lekarz pierwszego kontaktu mógł zlecać pewne badania dodatkowe, które teraz zlecają 
specjaliści i udać się na wizytę już wynikami, ale na razie nie ma takiej możliwości.  
 
Radny Jan Antczak zapytał czy lekarz rodzinny może zapisywać leki na choroby przewlekłe 
zdiagnozowane przez specjalistę np.: rak, czy zawsze musi jechać po recepty do specjalisty? 
 
Prezes PROVITY wyjaśnił, że lekarz rodzinny może i bardzo często zapisuje leki wskazane 
przez specjalistę.  
 
Burmistrz Paweł Toczko zauważył, że idealnym rozwiązaniem byłyby idnywidualne karty 
pacjenta i niezależnie czy poszedłby do lekarza w ramach NFZ czy prywatnie na karcie 
byłyby wszystkie informacje dotyczące pacjenta, jego diagnostyki i leczenia. Poza tym karta 
taka byłaby doskonałym źródłem informacji także podczas pobytów zagranicznych. 
 
Dr Mesjasz dodał, że to właśnie brak przepływu informacji  między szpitalem, przychodnią i 
specjalistą powoduje, że pacjent nie wie, jakie ostatecznie leki brać te, które zapisał 
specjalista, te z wypisu szpitalnego czy od lekarza rodzinnego. Poza tym często leki te mają 
inną nazwę a skład taki sam i pacjent nie wie, co ma zrobić. 
  
Radny Andrzej Wenda zapytał czy można w jakiś sposób zmniejszyć czas oczekiwania na 
rehabilitację? 
 



Tomasz Mesjasz wyjaśnił, że nie jest to zależne od przychodni, gdyż ona tylko dzierżawi 
pomieszczenia a zabiegi rehabilitacyjne realizuje szpital. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Józef Kujawiak  zasygnalizował, że po sprzedaży budynku 
status spółki uległ pewnej zmianie, nie jest już ona zależna od Gminy i zapytał czy  ośrodek w 
Sypniewie jest dla spółki równie ważne jak wcześniej. 
 
Prezes Spółki odpowiedział, że w zamyśle spółki nie było likwidacji ośrodka w Sypniewie, 
pewne zobowiązania muszą być przestrzegane, jest tam grupa naszych pacjentów, 
realizujemy kontrakt i tak będzie nadal. Istniały pewne wątpliwości, co do zasadności 
funkcjonowania ośrodka w Pęperzynie jednak po przemyśleniach ustalono, że trzeba go 
zostawić dr Żurakowska jeździ tam z pielęgniarka i w jeden dzień ma pacjentów w 
przychodni i wizyty domowe, więc warto go pozostawić. 
 
Przewodniczący Zebrania pytał o remonty budynków w Sypniewie i Pęperzynie. Ośrodki 
należałoby ocieplić, trochę wyremontować.  
 
Józef Kujawiak wyjaśnił, że w Sypniewie odbyło się spotkanie w przedmiotowej sprawie.  
 
Jan Antczak wyraził niezadowolenie, że jako Przewodniczącego Komisji Zdrowia, nikt go nie 
poinformował o spotkaniu. Radny zapytał także czy w większych szkołach takich jak w 
Runowie nie można by zorganizować opieki stomatologicznej. 
 
Tomasz Mesjasz wyjaśnił, że są to świadczenia kontraktowane przez NFZ, gabinety nie są 
odpowiednio wyposażone, koszt jednego unitu to ok. 30 000 zł.  Trudno utrzymać taki 
gabinet. 
 
Radny Antczak zapytał, czy to prawda, że w rolniku ma powstać nowy ośrodek zdrowia – 
inny podmiot medyczny? 
 
Dr Mesjasz odpowiedział, że w każdej dziedzinie nie da się uniknąć konkurencji, wcześniej 
czy później ona się może pojawić.  
 
 
Radny Antczak zapytał o czas oczekiwania na wizytę lekarską, czy jest wystarczająca ilość 
lekarzy? 
 
Tomasz Mesjasz wyjaśnił, ze obecnie można rejestrować się do lekarza rodzinnego z 
wyprzedzeniem, ok 50% miejsc to wcześniejsza rejestracja i ok 50 % pacjentów jest 
rejestrowana danego dnia. Obecnie w przychodni jest 7 lekarzy. NFZ zakłada, że jeden etat 
lekarski przypada 2750 pacjentów, u nas jest ok 14 000 mieszkańców więc jest więcej lekarzy 
niż wskazują normy. Czas oczekiwania do poradni ginekologicznej to ok miesiąc.  
 
Wobec braku dalszych pytań Przewodniczący Zebrania przeszedł do punktu 3. 
  
 
Ad 3. Ustosunkowanie się Prezesa Spółki „ PROVITA” do pisma Rady Sołeckiej 
Sołectwa Sypniewo w sprawie przywrócenia dyżurów lekarza w godzinach 
popołudniowych, zatrudnienia nowego lekarza rodzinnego oraz kwestii standaryzacji 
budynku Ośrodka Zdrowia w Sypniewie. 



Prezes PROVITY poinformował, że w Sypniewie dr. Krencka przyjmuje we wtorki 
popołudniu. W te dni, w które jest najwięcej pacjentów, jako osoby dodatkowe pomocą służy  
dr Żurakowska w poniedziałki, oraz dr Jakubowska w piątki. W przypadku nieobecności       
dr Krenckiej są organizowane zastępstwa. Ponadto dodał, że w związku z uzgodnieniami z 
Burmistrzem, Przewodniczącym Rady Miejskiej w przyszłym roku zostaną podjęte działania 
inwestycyjne w budynku przychodni. Jest duży problem z rozprowadzaniem ciepła mimo 
wysokiej temperatury na piecu wewnątrz budynku zimą jest chłodno.  
 
Radny Stanisław Piłka  zapytał czy Spółka maja jakieś plany w stosunku do działki położonej 
pomiędzy budynkiem Urzędu a MGOPS w Więcborku? 
 
Prezes Spółki poinformował, że na razie nie ma skonkretyzowanych planów dotyczących 
działki.  Spółka nie planuje budowy, w obecnej sytuacji najlepszym rozwiązaniem byłaby 
sprzedaż. 
 
Burmistrz zaproponował, by w razie takiej chęci ze strony Spółki można by pomyśleć o 
zamianę tych działek, Gmina mogła by w zamian przekazać grunt przy samej przychodni.  
 
Przewodniczący zebrania wobec braku pytań podziękował Panu Mesjaszowi i przeszedł do 
punktu 4 porządku obrad. 
 
 
Ad 4. Sprawy Różne 
 
Wobec braku innych spraw do omówienia Przewodniczący Komisji podziękował wszystkim 
za przybycie i na tym posiedzenie zakończył. 
 
 
 

Przewodniczący Komisji 
 

/-/ Jan Antczak 


